
I-1/6-11/2010.ikt.sz. 
 

Jegyzőkönyv 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2010. július 5-én 
megtartott Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 Feke László műszaki irodavezető 
 
 Földi Imre bizottság elnöke 
 Dr. Ágoston Sándor bizottsági tag 
 Kondacs György bizottsági tag 
 Kanó József bizottsági tag 
 Kiss Károly bizottsági tag 
 Kovács Mária bizottsági külső tag 
  
Meghívottak: 
 Kiss László mezőgazdasági gazdálkodó 
  
  
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, Szűcsné 
Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, Feke László műszaki irodavezetőt, Kiss László 
gazdálkodót, továbbá a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság 
megjelent tagjait.  
 
A bizottság elnöke megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több 
mint a fele megjelent az ülésen. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 6 fő. Távolmaradt Kiss 
Gábor bizottsági tag és Nagy Antal bizottsági külső tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Dr. Kiss László Dévaványa, Zrínyi u. 83. sz. alatti lakos földbérlettel kapcsolatos 
kérelme. 

   Előadó:  Pap Tibor polgármester  
      

2. Mezőgazdasági szolgáltatás igénybevételével kapcsolatos ajánlatok 
véleményezése. 

   Előadó:  Feke László műszaki irodavezető 
  Földi Imre programirányító 
 

3. Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület előfinanszírozási kérelme.  
Előadó:  Pap Tibor polgármester 
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4. Külterületi úthálózattal és csapadékvíz rendszerrel kapcsolatos földhasználói 
megkeresések ügyében állásfoglalás.  
Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
5. Bejelentések 

 
Megkérdezi a jelenlévőket, hogy van-e valakinek további önálló napirend megtárgyalására 
javaslata?  
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 217/2010. (VII. 5.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága a 2010. július 5-én 
tartandó ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

1. Dr. Kiss László Dévaványa, Zrínyi u. 83. sz. alatti lakos földbérlettel 
kapcsolatos kérelme. 
 Előadó: Pap Tibor polgármester  
      

2. Mezőgazdasági szolgáltatás igénybevételével kapcsolatos ajánlatok 
véleményezése. 
Előadó: Feke László műszaki irodavezető 
  Földi Imre programirányító 
 

3. Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület előfinanszírozási kérelme.  
Előadó: Pap Tibor polgármester 
 

4. Külterületi úthálózattal és csapadékvíz rendszerrel kapcsolatos 
földhasználói megkeresések ügyében állásfoglalás.  
Előadó: Pap Tibor polgármester 
 

5. Bejelentések 
 
 
1. napirend: Dr. Kiss László Dévaványa, Zrínyi u. 83. sz. alatti lakos földbérlettel 
kapcsolatos kérelme. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Ismerteti 
az első napirendi pontot, amely Dr. Kiss László Dévaványa, Zrínyi u. 83. sz. alatti lakos 
földbérlettel kapcsolatos kérelme. Kérelmében leírja, hogy a dévaványai külterületi 0770/7 
hrsz-ú szántó művelési ingatlant az önkormányzattól bérli 2006. március 3-tól 2011. március 
3-ig. A 2009/2010-es évben szerződés megállapítása iránt peres eljárás volt folyamatban, 
amely ügyben pervesztes lett. A külterületi ingatlannal az AKG Programba részt vesz, és 5 
éves időtartam végéig részt kívánna venni, amelyhez földhasználati jogosultság szükséges. 
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Ugyanakkor a következő gazdálkodási év közepén lejár a bérleti szerződése. Ezért kéri a 
képviselő-testületet, hogy a fenti ingatlant az eddig szokásos módon, 5 éves bérleti 
időtartamra haszonbérleti versenytárgyaláson (licitálás) hirdessék meg. A versenytárgyalás 
meghirdetése esetén vállalja a kérelmező, hogy még annak megkezdése előtt a „lemondó 
nyilatkozatot” aláírja, a földterületre a haszonbérleti szerződést felmondja. 
Elmondja a bizottsági elnök, hogy az érvényes AKG pályázatot második évtől át lehet adni, 
de ehhez természetesen az elnyert pályázónak a hozzájárulása is szükséges. Lehetősége van 
arra is, hogy vis major kérelmet nyújtson be az MVH-hoz, és visszamondja a pályázatot. Az is 
lehetséges, hogy az önkormányzat nem hirdeti meg versenytárgyalás útján bérletre a 
földterületet, és ha aláírja a bérlő a nyilatkozatot, az önkormányzat tudja tovább hasznosítani a 
földterületet és az AKG pályázatot is igénybe tudja venni. Ez a 2 lehetőség van, ezt 
tájékoztatásként el kívánta mondani a bizottság tagjai részére. 
Kéri a bizottság tagjainak véleményét. 
Megadja a szót Kanó József bizottsági tag részére hozzászólásra. 
 
Kanó József - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Elmondja, 
még a per kezdetén beszéltek arról, hogy amikor a bérleti szerződések lejárnak, a 
továbbiakban az önkormányzat kívánja a szóban forgó földterületeket művelni. Nem tudja 
erről konkrét döntés is születet, vagy csak felvetődött ez a lehetőség? 
 
Pap Tibor – polgármester: Arról, hogy a szóban forgó ingatlan további hasznosítása hogyan 
történjen még nem döntött a Képviselő-testület, mert nem tudták még akkor, hogy mi lesz a 
bíróságnak az ítélete. Felvetődött, hogy próbáljanak meg egyeztetni a felekkel, peren kívül 
legyen egyezség. Sajnos nem sikerült megegyezni, így két fordulós bírósági tárgyalásra került 
sor. Dr. Kulcsár László Ügyvéd Úr telefonon közölte a bíróság ítéletét – az első fokú bíróság 
ítéletét helybenhagyta – amely még írásban nem érkezett meg, így tulajdonképpen még nem 
tudnak érdemben tárgyalni, és ügyvéd úr is jelezte, hogy szeretne az ülésen jelen lenni, 
jelenleg viszont külföldön tartózkodik.  
Javasolja ezért a Polgármester, hogy várják meg amíg írásban megküldésre kerül a II. fokú 
bírósági ítélet, és az Ügyvéd Úr is jelen tud lenni a testületi ülésen. Jelzi a Polgármester, hogy 
egyéb ügyekben is szükséges lesz a közeljövőben testületi ülést tartani. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Megadja a 
szót Kiss László gazdálkodó részére hozzászólásra. 
 
Kiss László – gazdálkodó: Elmondja, hogy Stranszki Lajoséknak ősszel jár le a bérleti 
szerződése, Séllei Gábornak később, a fiának pedig a gazdasági év közepén, 2011 
márciusában, ezért adták most be a kérelmüket. Az AKG programot nézve, bármilyen döntés 
is születik, amennyiben versenytárgyalást ír ki a testület, azon részt vesznek, akkor más 
szempontok lennének, mint korábban voltak. Korábban még nem tudták elnyerik-e vagy sem 
az AKG programot, akkor irreálisan magasnak tűnt a bérleti díj. Elmondja, hogy nem a 
legjobb földterületei az önkormányzatnak a szóban forgó ingatlanok, de most, hogy ők 
megnyerték az AKG pályázatot, felértékelődött az értéke, ezt ők is tudják. Amennyiben olyan 
döntést hoz a testület, hogy kiírásra kerül a földterület, nyilvánvalóan olyan áron írja ki, hogy 
megérje odaadni bérletbe. Az árverésen olyan helyzet alakult ki, hogy nem volt értelme 
licitálásra, de most más a helyzet, mert nyertek az AKG programon. 
 
Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Megjegyzi, hogy a gazdálkodóknak nem is kellett volna kérniük az önkormányzattól, hogy a 
bérleti idő lejárta előtt hirdessék meg a fölterületeket, az önkormányzat jóindulatot gyakorolt. 
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A gazdálkodók kérése volt az újbóli versenytárgyalás kiírása, melyből bírósági ügy lett, és 
most megint az önkormányzat vegye tudomásul, amit a gazdálkodók szeretnének. 
 
Kiss László – gazdálkodó: Elmondja, hogy a fiának, Dr. Kiss Lászlónak meggyőződése volt, 
hogy nekik van igazuk az ügyben, ezért fordultak a bírósághoz. A bírók is tanácstalanok 
voltak, ők is nehezen döntöttek, ezért húzódott el a tárgyalás. Természetesen elfogadják a 
bíróságnak a döntését, ezért kérték, hogy legyen még egyszer lehetőségük a továbbiakban a 
földbérlet folytatására. Úgy érezték, nekik van igazuk, a bíróság úgy döntött hogy nincs 
igazuk, ezért próbálkoznak újra, és szeretnék ha újra kiírná a Képviselő-testület a földeket 
bérbeadásra versenytárgyalás útján. Amennyiben elhalasztja a testület a mai napon a döntést a 
földhaszonbérletek ügyében, akkor sem nekik, sem másnak nem lesz lehetősége az AKG 
program folytatására. 
 
Pap Tibor – polgármester: Jelzi, hogy az összes földterületnek, amelynek lejár a 
haszonbérlete, még ősz előtt át kell tekinteni, és döntenek arról, hogyan akarja tovább 
hasznosítani a testület ezeket az ingatlanokat. 
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság külső tagja: 
Szól arról, hogy augusztus 31-ig mindenképpen dönteni kell, mert az AKG programról csak 
úgy mondhat le a pályázó. 
 
Pap Tibor – polgármester: Természetesen lesz döntés, de elő kell készíteni a többi bérlet 
esetében is az anyagokat és a testületnek azt követően lehet döntenie. Stranszki Lajosék 
bérleti szerződése lejár ősszel, de a többi földbérlettel együtt kell döntenie a testületnek, 
meghirdetik-e versenytárgyalásra az ingatlanokat.  
 
Kiss László – gazdálkodó: Kéri, hogy amennyiben halasztásra kerül a döntés, biztosítsák be, 
hogy az MVH felé ne legyen probléma, mert a folyamatosságot biztosítani kell. Az esetükben 
viszont le fog járni a gazdasági év közben a bérleti szerződés, akkor viszont nem felelnek meg 
a pályázatban foglaltaknak. MVH ellenőrzés során elveszhet az AKG támogatás. Kérése, 
hogy augusztus 31-ig záródjon le az ügyben a döntés, és szándéknyilatkozatot adjon az 
önkormányzat, hogy a kötelezettség átvállalás meglegyen. Elmondja a mezőgazdasági 
gazdálkodó, hogy a mérések rendben vannak, tudniuk kell viszont augusztus 31-ig a 
Képviselő-testület szándékát, mivel a talajminta vétel még nem történt meg, megcsinálják-e 
vagy sem.  
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság külső tagja: 
Jelzi, hogy a talajminta vétel az első éves gazdálkodónak a feladata.  
 
Kiss László – gazdálkodó: Elmondja, hogy ha vis majort jelentenek, akkor nem kell a 
talajminta vételt megcsinálniuk. 
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság külső tagja: 
Vis major esetén valóban nem kell a talajminta. Elmondja, hogy mindenképpen ahhoz kell 
ragaszkodni, hogy az AKG programhoz a jog valakinek megmaradjon, nem szabad, hogy az 
állami támogatás elvesszen.  

Pap Tibor – polgármester: Természetesen arra kell törekedni, hogy megmaradjon a 
támogatás. Az önkormányzat meg akarja tartani a programot, mert ez a támogatási összeg jól 
jönne az önkormányzatnak a költségvetési hiány csökkentése érdekében, mert minden összeg 
ami bevételként befolyik, besegítene az önkormányzati forrás szerzésbe.  
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Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság külső tagja: 
Elmondja, a testület korábban már meghatározta, hogy a földhaszonbérleti szerződések 
lejárata a gazdasági év vége legyen. Kérdése, hogy minden földbérlet esetén megváltoztatják, 
vagy amikor lejár a földbérlet? 
 
Pap Tibor – polgármester: Amikor a már megkötött földhaszonbérletek lejárnak, úgy írják ki 
az új pályázatokat, hogy azok a gazdasági év végével járjanak le. 
 
Kiss László – gazdálkodó: Elmondja, hogy a testület döntésétől függ, hogyan tudnak a 
továbbiakban eljárni, ezért lenne jó tudni, hogyan dönt a testület. 
 
Pap Tibor – polgármester: Kiss László gazdálkodónak jelzi, ha a testület úgy dönt, hogy nem 
írja ki újra a földterületet haszonbérletre, attól még természetesen az AKG programot folytatni 
fogja az önkormányzat, bármelyik földbérlet esetén. 
 
Kovács Mária - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság külső tagja: 
Megjegyzi, hogy nem kötelessége a földhaszonbérlőnek átadni a jogot az AKG programba, ha 
lejár a földbérlete. 
 
Pap Tibor – polgármester: Természetesen nem kötelessége átadni a jogot a 
földhaszonbérlőnek, de akkor visszafizeti azoknak az éveknek a támogatását a 
földhaszonbérlő. Most viszont az volt a kérés, hogy nyilatkozzanak arról, hajlandó-e a testület 
tovább folytatni az AKG programot, ha úgy döntenek, hogy nem írják ki bérbeadásra a 
területet. Amennyiben úgy dönt a testület, hogy visszaveszi a földterületet és az 
önkormányzat hasznosítja tovább, az AKG programot folytatni fogja. Át kell tekinteni mennyi 
szerződés van, amelynek az ősszel lejár a bérleti szerződése. 
 
Kiss Károly - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Felveti, 
hogy a licitálás során már elért bérleti díjnál alacsonyabb összeggel ne kerüljön meghirdetésre 
a földterület, erre figyelni kell. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Összefoglalva elmondja a bizottsági elnök, hogy áttekintik azokat a földhaszonbérleti 
szerződéseket, amelyeknek az ősszel jár le a bérlete, és azokkal együtt döntenek Dr. Kiss 
László földhaszonbérlő kérelmében is, feltehetőleg egy hét múlva, amikor az önkormányzat 
jogi képviselője, Dr. Kulcsár László is jelen tud lenni az ülésen. 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása Dr. Kiss László földbérlettel 
kapcsolatos kérelmével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testültnek, hogy az önkormányzat 
tulajdonában lévő azon haszonbérbe adott földterületekről, melyek bérlete a gazdasági év 
végén vagy gazdasági év közben járnak le, ismételt rendkívüli képviselő-testületi ülésen 
döntsenek arról, bérbeadásra meghirdeti, vagy az önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási 
tevékenységébe vonja be a testület.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, azt a testületnek elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 

 218/2010. (VII. 5.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy Dr. Kiss László földhaszonbérlő kérelmében újabb rendkívüli 
képviselő-testületi ülés keretében döntsön, egyúttal az önkormányzat 
tulajdonában lévő azon haszonbérbe adott földterületek – melyek bérlete a 
gazdasági év végén vagy gazdasági év közben járnak le – további 
hasznosításáról is döntsenek, bérbeadásra meghirdeti-e, vagy az 
önkormányzat mezőgazdasági vállalkozási tevékenységébe bevonja-e a 
testület. Kéri a bizottság, hogy a rendkívüli képviselő-testületi ülésen Dr. 
Kulcsár László ügyvéd, az önkormányzat jogi képviselője is legyen jelen. 
A képviselő-testület bízza meg a műszaki irodát, hogy a rendkívüli testületi 
ülésre a lejáró földhaszonbérletekről készítsen előterjesztést. 

 
 
 
2. napirend: Mezőgazdasági szolgáltatás igénybevételével kapcsolatos ajánlatok 
véleményezése 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
második napirendi pont megtárgyalására, amely a mezőgazdasági szolgáltatás 
igénybevételével kapcsolatos ajánlatok véleményezése. 
Elmondja, hogy a 2010. évi mezőgazdasági növénytermesztés tervében szerepelt az 
önkormányzati tulajdonú területeken 108 hektár őszi búza, vagy egyéb tavaszi gabona, illetve 
30 hektár kukorica termesztése. A vetésen túl szükségessé váltak az elvetett búza és kukorica 
növényvédelmi munkálatai is. A növényvédelmi munkálatok alatt a növények gomba, rovar 
és gyom elleni védekezését, valamint a mag kondíciójavító-anyaggal történő ellátását kell 
érteni.  
A növényvédelmi munkálatok elvégzésére a vonatkozó jogszabályokban foglaltak 
figyelembevételével a helyi beszerzési eljárásra három cégtől kértek árajánlatot. A megadott 
határidőig: 2010. március 31. 1000 óráig mindhárom cég megküldte árajánlatát a következő 
tartalommal: 

1. Ubinas Kft. 6724 Szeged, Dr. Boross J. u. 26. 
Őszi búza kétszeri permetezéssel 
Munkadíj: 3. 200,- Ft/ha 691. 200,- Ft + Áfa 
Vegyszer árak: 
Nikrol 28 60,- Ft/kg 829. 440,- Ft + Áfa 
Sekator OD 24. 100,- Ft/l 390. 420,- Ft + Áfa 
Eminent 7. 515,- Ft/l 811. 620,- Ft + Áfa 
Decis Mega 7. 800,- Ft/l 126. 360,- Ft + Áfa 
Őszi búza összesen (munkadíj + vegyszer): 2. 849. 040,- Ft + Áfa 
 
Kukorica (vetőmag + egyszeri permetezés) 
Vetőmag - Anita Tc. 21. 000,- Ft 70.000 szem/zsák 630. 000,- Ft + Áfa 
Növényvédő szer  477. 000,- Ft + Áfa 
Kijuttatás 3. 200,- Ft/ha 96. 000,- Ft + Áfa 
Kukorica összesen (munkadíj + vegyszer): 1. 203. 000,- Ft + Áfa 
MINDÖSSZESEN: 4. 052. 040,-  Ft + Áfa 
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2. Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft. 5510 Dévaványa, Kősziget major 072/23. 
Őszi búza kétszeri permetezéssel 
Munkadíj: 3. 000,- Ft/ha 648. 000,- Ft + Áfa 
Vegyszer árak: 
Nikrol 28 55. 000,- Ft/l 760. 320,- Ft + Áfa 
Sekator OD 24. 000,- Ft/l 388. 800,- Ft + Áfa 
Eminent 7. 000,- Ft/l 756. 000,- Ft + Áfa 
Decis Mega 7. 000,- Ft/l 113. 400,- Ft + Áfa 
Őszi búza összesen (munkadíj + vegyszer): 2. 666. 520,- Ft + Áfa 
 
Kukorica (vetőmag + egyszeri permetezés) 
Vetőmag - Anita Tc. 18. 000,- Ft 70.000 szem/zsák 540. 000,- Ft + Áfa 
Növényvédő szer  78. 000,- Ft/doboz/5 ha 468. 000,- Ft + Áfa 
Kijuttatás 3. 000,- Ft/ha 90. 000,- Ft + Áfa 
Kukorica összesen (munkadíj + vegyszer): 1. 098. 000,- Ft + Áfa 
MINDÖSSZESEN: 3. 764. 520,-  Ft + Áfa 

 
 
3. GALIBÁK Bt. Csárdaszállás 

Őszi búza kétszeri permetezéssel 
Munkadíj: 6. 000,- Ft/ha/ 2 x szórás 648. 000,- Ft + Áfa 
Vegyszer árak: 
Nikrol 28  780. 000,- Ft + Áfa 
Sekator OD  390. 000,- Ft + Áfa 
Eminent  770. 000,- Ft + Áfa 
Decis Mega  120. 000,- Ft + Áfa 
Őszi búza összesen (munkadíj + vegyszer): 2. 708. 000,- Ft + Áfa 
 
Kukorica (vetőmag + egyszeri permetezés) 
Vetőmag - Anita Tc. 22. 000,- Ft /70.000 szem/zsák 660. 000,- Ft + Áfa 
Növényvédő szer  90. 000,- Ft/doboz/5 ha 540. 000,- Ft + Áfa 
Kijuttatás 3. 000,- Ft/ha 90. 000,- Ft + Áfa 
Kukorica összesen (munkadíj + vegyszer): 1. 290. 000,- Ft + Áfa 
MINDÖSSZESEN: 3. 998. 000,-  Ft + Áfa 

 
 
Ismerteti, hogy a Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft. tette a legkedvezőbb ajánlatot, amely 
3.764.520,-  Ft + ÁFA.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a mezőgazdasági szolgáltatás 
igénybevételére tett ajánlatokkal kapcsolatban? 
Megadja a szót Kondacs György bizottsági tag részére. 
 
Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Kérdése, hogy a szegedi Kft-től miért kértek ajánlatot, mivel nagy a távolság, közelebb is 
vannak, akik mezőgazdasági szolgáltatást végeznek. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: A szegedi 
Ubinas Kft. másoknak is végez szolgáltatást a közeli településeken, ezért kértek tőle is 
ajánlatot. 
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Feke László – műszaki irodavezető: Jelzi, hogy lesznek további mezőgazdasági munkák is, 
mint például a betakarítás, amelyhez kérni kell ajánlatokat. Nem szükséges 3 ajánlatot kérni, 
lehet többet is, de 3 ajánlattevőt minimum fel kell kérni. 
 
Kanó József - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Kérdése, 
hogy az ajánlati áron kívül tudható-e, az ajánlatok tartalmában van-e különbség? 
  
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy azonos tartalmú ajánlatokat lehetett tenni minden 
felkért ajánlattevőnek. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a mezőgazdasági szolgáltatás 
igénybevételével kapcsolatos ajánlatok véleményezésével kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs.  
Aki javasolja a testületnek, hogy a Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft-ét bízzák meg a 
feladattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, azt a testületnek elfogadásra javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 H a t á r o z a t 

 219/2010. (VII. 5.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy bízza meg a Bartha-Agrár Mezőgazdasági Kft.-ét (5510 Dévaványa, 
Kősziget Major 072/23) - mint a legalacsonyabb árajánlatot adót - a 2010. 
évi növénytermesztési munkálatok kapcsán 108 ha őszi búza kétszeri Decis 
Mega rovarölővel, Eminent gombaölővel és Sekator gyomirtóval, valamint 
Nikrol 28 folyékony nitrogén műtrágyával való permetezésével, valamint 30 
hektár területre 30 zsák (70.000 szem/zsák) Anita Tc. kukorica vetőmag 
megvásárlásával és az elvetett 30 hektár kukorica Mester pack gyomirtó 
szerrel való egyszeri permetezésével nettó 3.764.520 + ÁFA összegért. 
A Képviselő-testület bízza meg a polgármestert a vállalkozási szerződés 
megkötésével. 

 
 
Pap Tibor – polgármester: Jelzi, hogy Bartha Sándor Úrnak van még egy levele, amelyben 
leírja, hogy a későbbiekben nem kíván ajánlatot tenni. Azért méltatlankodott, mert neki 
ajánlatot kellett benyújtani. Ezzel a levéllel nem tudnak mit tenni, ugyanis az önkormányzat 
kötelezettségvállalása szerint bizonyos értékhatár felett képviselő-testületi döntés szükséges a 
kötelezettségvállaláshoz.  
 
 
3. napirend: Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület előfinanszírozási kérelme 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális 
Egyesület előfinanszírozási kérelme. 
Megadja a szót Polgármester Úr részére ismertetésre. 
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Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület 
részére a Békés Megyei Önkormányzat 200.000,- Ft támogatást ítélt meg a IX. Dobfesztivál 
megrendezéséhez.  
Az egyesület elnöke kérte, hogy amíg a támogatást nem utalják át az egyesület számlájára, a 
dévaványai Önkormányzat azt előlegezze meg, amelyet visszafizetnek, ha a Békés Megyei 
Önkormányzat részükre átutalja a támogatást.  
Tájékoztat arról a Polgármester, hogy a Békés Megyei Önkormányzat a megítélt támogatást a 
mai napon a Dévaványai Dobfesztivál Kulturális Egyesület részére átutalta, így nem kéri a 
200.000,- Ft. megelőlegezését. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megköszöni a tájékoztatást. 
Javasolja, hogy térjenek rá a következő napirendi pontra. 
 
 
4. napirend: Külterületi úthálózattal és csapadékvíz rendszerrel kapcsolatos 
földhasználói megkeresések ügyében állásfoglalás 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
negyedik napirendi pont megtárgyalására, amely a külterületi úthálózattal és csapadékvíz 
rendszerrel kapcsolatos földhasználói megkeresések ügyében állásfoglalás. A bizottság tagjai 
láthatják, hogy írásban megkeresések érkeztek az önkormányzathoz.  
Megadja a szót Polgármester Úr részére ismertetésre. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy az önkormányzati földterületek legnagyobb 
bérlője, az AGRODÉVA Kft. bérleti díj mérséklési kérelmét elutasította a testület, és ezért 
megkeresésében most bemutatta milyen körülmények között kell gazdálkodniuk. Továbbá azt 
is jelzik a jövőt illetően, ha a vízgazdálkodás egyes művelői között nem lesz egyetértés, akkor 
ez a helyzet, a jelenlegi állapot még tovább romlik. Ezért javasolja a polgármester, hogy a 
Körös-Vidéki Vízügyi Igazgatóságnak és a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulat 
illetékesei és nagyobb agrártermelőkkel fórumot hozzanak létre, ahol egyeztethetnek. Az is 
felvetődik, hogy nem lennének ilyen rosszak a külterületi földutak állapota, ha nem járnának 
rajtuk sokszor indokolatlanul, okkal-ok nélkül a gazdák, ezért javasolja például az 
AGRODÉVA Kft., hogy az őszi munkák után legyenek lezárva egyes utak. 
 
Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Az a 
gond, hogy vannak olyan gazdák, akik több út felől bemennek a földjeikhez, minden utat 
összevágnak a külterületen. 
 
Pap Tibor – polgármester: Az állapotokat kellene rendben fenntartani valahogyan, aminek az 
elsődleges feladata, hogy a csapadékvíz elvezetésre kerüljön. Látható viszont, hogy le van 
zárva a tiltó, a természetes befogadója a Hortobágy-Berettyó felé nem tud lefolyni. Kérdés ki 
zárta le, lehet a Körös-Maros Nemzeti Park Igazgatóság, hogy a vizes élőhelyek 
megmaradjanak. Nem biztos, hogy ezeket a területeket így kell hasznosítani mint jelenleg, ki 
kellene találni valamilyen megoldást, mert nem engedik az útról sem lefolyni a vizet, így nem 
lehet a földekre kijutni. Ezért a rendkívüli testületi ülésre az érintett vízügyi hatóságokat, 
agrárgazdálkodókat, Körös-Maros Nemzeti Park Igazgatóság képviselőjét egyeztetésre meg 
fogja hívni. 
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Kondacs György - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: 
Említést tesz arról, hogy korábban is voltak már egyeztetések, de a gazdálkodók nem tudtak 
egyezségre jutni. 
 
Pap Tibor – polgármester: Bízik abban, hogy a vízügyi hatóságok jelenlétével sikerül 
egyeztetni, a vízügyi igazgatóságot is meghívják, ezért javasolja a következő rendkívüli 
testületi ülésen történő tárgyalást. 
 
Kiss Károly - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja: Felveti, 
hogy az önkormányzat által bérbeadott földeken gazdálkodóknak és az agrár-gazdálkodóknak 
kellene összefogniuk, nem kellene az önkormányzatnak beleszólni. Fogjanak össze és 
közösen oldják meg. 
 
Pap Tibor – polgármester: Felvetették a gazdálkodók, hogy az önkormányzat az adót beszedi 
és nem tartja karban az utakat. Közli, hogy a mezőgazdasági termelőktől befolyó adóbevétel 
minimális. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Javasolja, 
hogy zárják le a témát. Polgármester Úr javaslatára a jövő héten tartandó rendkívüli 
képviselő-testületi ülésen tárgyaljanak a külterületi utak és a csatornák állapotáról, és az 
egyeztetésre a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulat, a Körös-Vidéki Környezetvédelmi 
és Vízügyi Igazgatóság képviselőjét, a Körös-Maros Nemzeti Park Igazgatóság képviselőjét, 
valamint a nagyobb mezőgazdasági gazdálkodókat hívják meg.  
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e még valakinek hozzászólása? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy rendkívüli képviselő-
testületi ülés keretében a Körös-Berettyói Vízgazdálkodási Társulat, a Körös-Vidéki 
Környezetvédelmi és Vízügyi Igazgatóság, valamint a Körös-Maros Nemzeti Park 
Igazgatóság képviselőjével, továbbá a nagyobb mezőgazdasági gazdálkodókkal kerüljön sor 
egyeztetésre a külterületi csatornák és földutak állapotának javítása, a megoldás megtalálása 
érdekében. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 220/2010. (VII. 5.) PEÖV. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy rendkívüli képviselő-testületi ülés keretében a külterületi csatornák és 
földutak állapotának javítása, a kialakult helyzet megoldása érdekében 
egyeztető tárgyalást tartson, melyre kerüljön meghívásra a Körös-Berettyói 
Vízgazdálkodási Társulat, a Körös-Vidéki Környezetvédelmi és Vízügyi 
Igazgatóság, valamint a Körös-Maros Nemzeti Park Igazgatóság képviselői, 
továbbá a nagyobb mezőgazdasági gazdálkodók. 
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5. napirend: Bejelentések. 
 
Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: Rátér a 
bejelentésekre. Ismerteti, hogy Jónás Tibor kérelemmel fordul a képviselő-testület felé. A 
Képviselő-testület a 265/2005.(IX.28.) Kt. határozatában a Semmelweis Egyetem 
Egészségügyi Főiskolai Kar Gyógytornász szakán folytatott másoddiplomás tanulmányainak 
támogatásához 8 félévre 2005-2010. évig félévente 250.000,- Ft. keretösszeg erejéig 
kamatmentes kölcsönt nyújtott összesen 2.000.000,- Ft. összegben. 
A Képviselő-testület a visszafizetés határidejét a tanulmányok befejezését követő hónap 1. 
napjától 40 hónapon keresztül havi 50.000,- Ft összegben határozta meg.  
Jónás Tibor a tanulmányait 2010. június 10-én befejezte sikeres záróvizsgát tett. 
Az oklevél kiállításának feltételéül szabott nyelvvizsga kötelezettségének nem tett eleget, az 
egyetem által kiállított igazolás az oklevelet nem helyettesíti, szakképzettséget nem igazolja.  
Jónás Tibor kérelemmel fordult a Képviselő-testülethez, hogy engedélyezze a tanulmányi 
kölcsön visszafizetési határidejének módosítását úgy, hogy a törlesztés kezdő időpontját a 
végzettség megszerzését követő hónap 1. napjával, legfeljebb 2011. július 1. naptól  határozza 
meg, változatlan törlesztő összeggel.  
 
A bizottság elnöke megkérdezi, kíván-e valaki a kérelemmel kapcsolatban hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek, hogy Jónás Tiborral a 
tanulmányi szerződés kerüljön módosításra úgy, hogy a tanulmányi kamatmentes kölcsön 
visszafizetésének határideje: végzettség megszerzését követő hónap 1. napjával  kezdődően, 
legfeljebb 2011. július 1. naptól  40 hónapon keresztül 50.000,- Ft-os összeggel köteles 
törleszteni.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 6 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 
 H a t á r o z a t 

 221/2010. (VII. 5.) PEÖV. Biz. hat. 
 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottsága javasolja a testületnek, 
hogy Jónás Tibor Dévaványa, Árpád út 33. szám alatti  lakossal a  
Semmelweis Egyetem Egészségügyi Főiskola kar Gyógytornász szakán 
folytatandó tanulmányainak támogatása  tárgyában kötött V-777/2005. ikt. 
Számú Tanulmányi támogatási kölcsönszerződés 2. pontját a szerződő fél 
kérésére azzal egyetértésben az alábbiakban módosítsa:  
- A tanulmányi kamatmentes kölcsön visszafizetésének határideje: 

végzettség megszerzését követő hónap 1. napjával  kezdődően, legfeljebb 
2011. július 1. napjától  40 hónapon keresztül 50.000,- Ft-os összeggel 
köteles törleszteni.  

 
Képviselő-testület bízza meg a polgármestert, hogy a tanulmányi támogatási 
kölcsönszerződés módosításáról intézkedjen. 
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Földi Imre - Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság elnöke: 
Megkérdezi, van-e még valakinek kérdése, bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs. 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a bizottságnak ülését zárt ülés keretében kell folytatnia 
önkormányzati hatósági ügy tárgyalása esetén. 
A bizottság elnöke megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A jegyzőkönyv a 13. oldaltól a 16. oldallal bezárólag a zárt ülés anyagát tartalmazó külön 
jegyzőkönyvben található. 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1500 órakor bezárja. 

 
Kelt: mint az első oldalon 

 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Földi Imre  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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